
 
 

 
 

 

  

Mökkiläisneuvoston kokous    MUISTIO 
 
 
Honkalan takkahuone, to 23.2.2023 klo 13 -15 
Läsnä: 
Pertti Niemelä, pj. 
Jarmo Heikkilä 
Jari Riponiemi 
Heikki Niemelä 
Kari Ylinen 
Marcus Hackman, Ruoveden kunnan edustaja 
Taina Nieminen, Ruoveden kunta, sihteeri 
Poissa:  
Jukka Viitasalo 
Nina Sarvana-Salmela 
Vierailijat: 
Toni Leppänen, kunnanjohtaja 
Tanja Lahti, elinkeinoasiantuntija 
 
 

1. Kokouksen avaaminen 
Puheenjohtaja Pertti Niemelä avasi kokouksen. Jäsenien ja vierailijoiden esittelykierros.  
 
2. ja 3. Esityslistan hyväksyminen ja jäsenistön esittäytyminen 
Esityslista käytiin läpi ja se hyväksyttiin. Läsnäolijat esittäytyivät. 

 
4. Kunnan ajankohtaiset asiat 
Soten jälkeinen aika: 
Kunnanjohtaja Toni Leppänen kertoi kunnan kuulumisia sote-muutoksen jälkeen. Henkilöstö on vähentynyt 
kahdeksalla. Keiturin Sote jatkaa sosiaali- ja terveyspalveluiden järjestäjänä, viranomaistoiminnasta vastaa 
Pirha. 
Kunnalla itsellään on nyt enemmän resursseja panostaa varsinaiseen elinvoima- ja hyvinvointityöhön joka 
ikäluokka huomioiden, kun ei tarvitse miettiä sote-palveluiden taloudellista puolta. Kulut pysyvät myös 
paremmin hallinnassa.  
 
Kunnanhallituksen puheenjohtajan Marcus Hackmanin mielestä tulevaisuus näyttää valoisalta, koska nyt jää 
enemmän aikaa hoitaa mm. kunnallista identiteettiä, luoda yhteistyötä ylläpitävää henkeä sekä panostaa 
yrittäjyyteen ja koulutukseen (TE-palvelut siirtyvät kunnille 2025). Sote-taakan jako on siirtynyt suuremmille 
kunnille/kaupungeille.  
 
Kokouksessa heräsi kuitenkin huoli, pysyvätkö palvelut täällä ja mihin ambulanssit vievät potilaat? 
 
Kunnan sote-kiinteistöjen tilanne 
Pirha on vuokrannut tilat 3 + 1 vuodeksi. Sen jälkeen päätetään, mitkä kiinteistöt pysyvät käytössä. 
Ruovedellä on järkevät kiinteistökeskittymät. Yksikkökustannukset on laskettu edullisiksi Pirhalle jo 
neuvotteluvaiheessa. Kuntoutusyksikön saaminen Ruovedelle olisi pelastusliivi koko 
hyvinvointipalvelullemme. 
 
Elinkeinot ja matkailu 
Elinkeinoasiantuntija Tanja Lahti kertoi meneillään olevasta matkailun kehittämishankkeesta Lapin Elyn 
kanssa sekä retkeilyreitistöjen kehittämisestä.  



 
 

 
 

 

  

Kunnan elinvoimaa selvitettiin kyselyllä, johon saatiin 600 vastausta.  
Niistä erottui kolmen kärki: uusien yritysten saaminen kuntaan, kuntalaisten hyvinvointiin panostaminen ja 
yritysten toimintaedellytysten turvaaminen. Positiivista kuitenkin on ollut se, että kuntalaiset tunnistivat 
hyvät asiat. 
 
Vapaassa keskustelussa tuotiin esiin luonnon, kulttuurin ja matkailun yhdistävien palveluiden sekä aitouden 
voima. Tulevaisuus onkin rakennettava olemassa olevien voimavarojen mukaan. Logistiikka ja väestöpohja 
ovat Ruovedellä haastavia, mutta täällä on kuitenkin helppo vaalia vanhan emäpitäjän roolia. Haastavaa on 
myös Ruoveden luontokohteiden tuotteistaminen ja Ruoveden markkinoiminen suuremmissa kaupungeissa, 
esim. juuri Tampereella. 
 
Matkailijoita ajatellen puutteita todettiin olevan mm. venetankkauspisteiden vähyydessä.  
 
Kuntastrategia 
Valtuusto hyväksyi uuden kuntastrategian syyskuussa 2022. Painopisteinä strategiassa ovat yrittäjyys ja 
elinkeinot, kulttuuriperintö, koulutus, ilmasto, hyvinvointi ja terveys sekä yhdessä tekeminen, avoimesti sekä 
talous tasapainossa. Muutos aikaisempaan strategiaan on, että nyt painopiste on enemmän ilmaston ja 
matkailun suunnalla. 
 
Osoitteisto 
Saman numeroisia taloja useita, voi aiheuttaa ongelmia mm. ambulansseille. Ongelma tiedetään ja 
tunnistetaan, ja kunta lupaakin tehdä aktiivisesti töitä asian korjaamiseksi. 
 
5. Ruovesi-lehden Mainio Mökkikunta –julkaisu 
Ruovesi-lehti on toivonut mökkiläisten kirjoituksia ympäri vuoden, mutta erityisesti mainio Mökkikunta –
julkaisuun. Samalla mökkiläisneuvoston tunnettavuutta saataisiin lisättyä. Ehdotettiin, että Kari Ylinen 
kirjoittaa jotakin esim. mökkiläisneuvoston historiasta. 
 
6. Kesäkokouksen aika ja paikka 
Kaikille avoin yleinen kesäkokous pidetään käräjälauantaina 8.7. klo 15 yhtenäiskoulun ruokasalissa. 
Luennoitsijaksi pyydetään ympäristötarkastaja Taina Bisteriä Ruoveden kunnasta. Aiheena mm. 
kompostointiin liittyvät asiat. 
 
7. Muuta asiat 
Sotkuiset pihat puhuttavat ja harmittavat. Todettiin, että asioita hoitaa kunnassa ympäristölautakunta, jonne 
voi tehdä ilmoituksen. Pohdittiin myös, miten saadaan esim. eri seuroja siistimään talkoilla yleisten teiden 
varsia.  
 
Laivarannan torialueelle toivotaan aktiivista käyttöä kesäksi. Myös enemmän Runebergin puiston 
hyödyntämistä kaivataan. 

 
8. Kokouksen päättäminen 
Puheenjohtaja kiitti aktiivisesta keskustelusta ja päätti kokouksen.  

 
 


